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Summary

        
The necessity of a really integratively directed cure organisation for patients with different chronic illnesses who depend psychically and bodily on a good mother-to-child relation with regard to state of health is emphasized. Mainly concerned are children and their mothers with severe atopic eczema and/or asthma bronchiale.


        
The mother-to-child relation to be supported as well as the developing social relations among the mother-and-child families within the society of the sanatorium have positive effects on health integration in the social area. The competent medical treatment and control (by the doctor, psychologic and educational, physiotherapeutic, and dietetic), however, remains the first prerequisite for an effective realisation of the cure. To reach the aims of a cure, in rare cases six weeks are necessary.


      
        
Zusammenfassung:

        
Betont wird die Notwendigkeit einer ausgesprochen integrativ ausgerichteten Kurdurchführung bei Patienten mit unterschiedlichen chronischen Leiden, die psychisch und körperlich bezüglich ihres Gesundheitszustandes von einer guten Mutter-Kind-Beziehung abhängig sind. Betroffen sind hauptsächlich Kinder und deren Mütter mit einem schweren atopischen Ekzem bzw. einem Asthma bronchiale. Die zu fördernde Mutter-Kind-Beziehung, aber auch die entstehenden sozialen Verhältnisse unter den Mutter-Kind-Familien innerhalb der Kurklinik-Gemeinschaft wirken sich positiv auf die Gesundheit und auf die Integration in das soziale Umfeld aus. Die kompetente medizinische (ärztliche, psychologisch-pädagogische, physiotherapeutische, diätetische) Behandlung und Führung bleibt indessen erste Voraussetzung für eine effektive Kurdurchführung. Um die Kurziele erreichen zu können, bedarf es einer Kurdauer von vier Wochen, seltener von sechs Wochen.


      

Key words

Integrative design of the health cure - rehabilitation for mother and child - atopic eczema - asthma bronchiale
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Integrative Kurdurchführung - Rehabilitation für Mutter und Kind - atopisches Ekzem - Asthma bronchiale
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